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El projecte de recuperació de l’an-
tiga masia de Ca l’Andal s’encalla.
L’Ajuntament de Badalona i la Pla-
taforma Salvem Ca l’Andal enca-
ra no han pogut arribar a un
acord sobre el punt més conflictiu
de tot el pla: l’enderrocament
parcial d’un dels murs perimetrals
de l’entorn.

La licitació del Pla Recupera,
dotat amb 200.000 euros i que ha
de servir per frenar el deteriora-
ment de l’antiga masia, havia d’a-
provar-se a la darrera Junta de Go-
vern Local, celebrada l’1 d’octubre.
El regidor d’Urbanisme, Rubén
Guijarro, assenyala però que fi-
nalment el tema no es va tractar a
la reunió, perquè encara busquen

una solució intermèdia per no
haver d’enderrocar tot el mur.

L’entesa, de moment, sembla
complicada. L’Ajuntament ar-
gumenta que s’ha d’enderrocar
part del mur exterior de Ca l’An-
dal perquè ocupa bona part de la
vorera i hi ha veïns que han de-
nunciat que dificulta la mobilitat,
segons explica Guijarro. No obs-
tant això, la presidenta de l’As-
sociació de Veïns de Bufalà, Lidia
Soler, apunta que la plataforma
no serà flexible: “Encara que si-
gui una part petita del mur, no
volem que es tombi”.

La plataforma proposa que, en
lloc d’enderrocar el mur, es con-
verteixin dues places de cotxe en
places per a motos i així es pugui
ampliar la vorera de l’avinguda
Martí i Pujol. Però, com ressalta
Guijarro, això implicaria una mo-
dificació del projecte que enda-

rreriria encara més la seva posa-
da en marxa.

Tot i els desacords, Soler as-
segura que l’única cosa que desit-
gen és que el Pla Recupera tiri en-
davant com més aviat millor. “El
que no aconseguim ara no sé si ho
aconseguirem mai”, ressalta. El re-
gidor d’Urbanisme destaca que
han estat receptius amb  gran
part de les peticions de la plata-
forma i apunta que es reuniran “els
cops que calgui” fins a arribar a un
acord que permeti la licitació del
projecte. La plataforma espera
que s’aprovi abans que acabi l’any. 

PATRIMONI DE BUFALÀ
Ca l’Andal és una masia del segle
XV protegida com a Bé Cultural
d’Interès Local. Actualment està
abandonada i els veïns demanen
la seva reforma per convertir-la en
un espai sociocultural. 

Què passa amb Ca l’Andal? 
» L’Ajuntament de Badalona i els veïns discrepen sobre l’enderrocament parcial d’un mur del voltant
» El Pla Recupera, que ha de frenar el deteriorament de l’antiga masia, està pendent de licitació

Els veïns de Bufalà volen reconvertir la masia abandonada en un espai sociocultural. Fotos: Salvem Ca l’Andal

DESACORD4Més d’un mes
després de la darrera reunió
amb l’Ajuntament, la Plata-
forma Salvem Ca l’Andal en-
cara espera per tornar a reunir-
s’hi. El passat 25 d’octubre, el
col·lectiu va registrar una ins-
tància per demanar una nova
trobada amb els regidors d’Ur-
banisme i del Districte 3.

La plataforma assegura que
encara hi ha temes que s’han
d’aclarir, com la modificació del
PGM que preveu un gran vial
de 20 metres d’amplada i un
bloc de pisos que “malmetrien
gran part del patrimoni del
recinte”, entre altres.

El regidor d’Urbanisme,
Rubén Guijarro, explica que
s’han compromès amb la re-
visió d’aquest pla, però avisa
que “modificar un PGM no és
cosa d’avui per demà”.

La plataforma també vol
una resposta sobre la comissió
de cultura i el procés partici-
patiu en què s’haurien de de-
cidir el pla d’usos i les activitats
i serveis que tindran lloc al re-
cinte. Guijarro, però, assenya-
la que ara mateix la prioritat
del govern és “consolidar l’es-
tructura” de Ca l’Andal i, per
tant, que encara no és el mo-
ment de projectar-hi res.

La plataforma continua 
esperant una nova reunió

Reportatge

Augusto Magaña
BADALONA
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El 19 d’octubre es va inaugurar la
44a edició del Festival Filmets Ba-
dalona, quasi mig segle de vida d’un
festival que ha traspassat fronteres
i ocupa un destacat lloc en els festi-
vals internacionals de curtmetratges.
Bona prova d’això és l’interès que
desperta a tot arreu, tal com de-
mostren els centenars de curts de tot
el món que es projecten durant els
dies que dura el Festival.

Aquest any, poc abans de la ses-
sió inaugural, es va projectar la
pel·lícula Hamza, que ens explica
l’experiència vital d’un jove català
d’origen marroquí.

A aquesta pel·lícula hi ha mo-
ments molt tendres i d’altres de
molts durs. Destaca la
persecució, i en alguns
casos el tracte vexatori, de
les forces de seguretat en-
vers tots aquells que, per
a ells, són diferents. No
estaria malament projec-
tar-la en centres educati-
us i obrir el debat sobre estereotips.

Tanmateix, no és d’això del que
volem parlar.

Vaig veure la pel·lícula amb uns
amics d’origen andalús però resi-
dents a Badalona des de fa més de 50
anys.

M’expliquen que a la dècada dels
anys seixanta, que és quan vingue-
ren a la nostra ciutat  buscant tot allò
que se’ls negava a la seva terra de
naixement, les condicions eren molt
dures. La jornada laboral era eterna
i molts s’amuntegaven en barra-
ques, ja que no podien pagar el llo-
guer d’un habitatge digne. També
em diuen que moltes vegades, ales-
hores la Guàrdia Civil o la Policia
Nacional, els esperava a l’estació i,
si no podien amagar-se, eren retor-
nats al seu poble.

Com que la majoria tenien la família
al seu poble d’origen, després d’uns
anys i ja assentats a Badalona, aprofi-
taven les vacances per visitar-la.

Quan arribaven al poble tots els
anomenaven els catalans. Ells se
sentien orgullosos d’haver aconse-
guit a Catalunya una feina que els
garantia un sou mensual, encara
que aquest treball fos dur i precari
i les condicions de l’habitatge i el ter-
ritori on vivien estiguessin manca-
des d’allò més elemental per poder
viure amb dignitat.

De tornada a Badalona, aquí se’ls
coneixia com els andalusos.

Els fills de tota aquesta gent van
néixer a Badalona o a Barcelona

però continuen sent andalusos en-
cara que no hagin visitat aquella ter-
ra tan extraordinària si no fos pel ca-
ciquisme encara existent.

Són nois que han anat a l’escola
i molts d’ells també a la universitat.
Estimen i parlen perfectament el ca-
talà i formen part d’una societat
que defensa la cohesió social i els va-
lors progressistes. Ara bé, per a al-
guns continuen sent els andalusos.
Els altres catalans, com deia l’e-
nyorat i estimat Paco Candel.

-D’on soc? Aquesta pregunta,
com també se la fa Hamza, se la fan
molts joves catalans que no acaben
d’entendre per què hi ha gent que els
tracta amb menyspreu i un punt de
supèrbia. 

Durant el segle XXI són altres els
orígens dels que arriben a Badalona.

No s’entén el seu idioma i tenen al-
tres costums. També alguns tenen
un color de pell diferent. Les seves
condicions de vida, actualment, són
semblants a aquelles en què vivien
els andalusos quan arribaren a Ba-
dalona. Tenen fills que van a l’esco-
la i parlen català i, tanmateix, tam-
bé ells pateixen la discriminació
que van patir els primers nouvin-
guts. El més terrible de tot això és
que són molts “els andalusos” que
rebutgen aquests nous catalans.

I com s’explica això?
Doncs molt fàcil.
Els partits que estan al servei dels

poders econòmics i culpables de la cri-
si durant molt de temps han treballat

i han escampat la idea que
aquests catalans són els
culpables de la situació del
deteriorament social en
què vivim. O el que és el
mateix, el racisme i la xe-
nofòbia s’han instal·lat a al-
guns barris de Badalona i

això explica la fractura social i la con-
frontació entre el veïnat.

Ens agradi o no, aquest és un fet
que no hem sabut combatre i que la
dreta ha aprofitat per treure’n rèdits
electorals.

Per això, cal treballar molt i fer
molta pedagogia per recuperar totes
aquestes persones segrestades pel
missatge xenòfob de García Albiol i
aconseguir que, com a catalans, de-
fensem els valors de la solidaritat i
la convivència entre la classe treba-
lladora. I sobretot, evitar que la
dreta corrupta i al servei dels poders
econòmics governi Badalona. Ba-
dalona és una ciutat de gent treba-
lladora i progressista. No pot estar
governada pels partits que treballen
al servei dels que retallen serveis i
drets socials.

El racisme i la xenofòbia s’han instal·lat
a alguns barris de Badalona i això

explica la confrontació entre el veïnat

És important que el
diagnòstic (i l’estat d’à-
nim) que hi ha darrere de

les primàries passi per les urnes. Si cal,
esdevenint la quarta papereta indepe
als col·legis electorals. Tots plegats
ens mereixem saber del cert quina és
la relació de forces dins l’independen-
tisme en la nova etapa.

El Twitter en paper
Aquí es
piula

El TOP refusa, de mo-
ment, l'acusació de Te-
rrorisme per la @Tamara-

Vila83 i @EtVolemACasa. Celebrem
aquesta decisió però advertim que no
blanquejarà la seva repressió. No cele-
brarem que cap de les nostres com-
panyes sigui jutjada per defensar els nos-
tres drets.

Ha mort Bernard
Landry, antic primer
ministre del Quebec, un

dels primers militants del Parti Qué-
bécois i formidable activista per la in-
dependència als dos referèndums
d’autodeterminació del seu país. Un
gran amic de Catalunya. Tant de bo el
seu somni es faci realitat.

El que és vergonyant és
que hagi hagut de ser
@omnium l'únic agent

que plantegi posar el 3-O al centre. Hi
ha autoproclamats autodeterministes
que són pes mort de la història. I in-
dependentistes que són més nacio-
nalistes que una altra cosa. Cuixartisme
o caos.

@paullonch@joanmariapique@eduardvoltas @AlertaSolidaria

La lupa Els semàfors

Aj. de Santa Coloma
El projecte Iria, impulsat per l’Ajunta-

ment de Santa Coloma, formarà quinze
dones de la ciutat en oficis que històri-
cament han ocupat homes, per trencar

amb la desigualtat en el món laboral.
pàgina 14

Festival DOCfield
El festival de fotografia documental de
Barcelona, DOCField, acollirà a la seva

programació l’exposició I Love La Mina
que vol promoure, a través d’imatges,

l’estima dels veïns i veïnes pel seu barri.
pàgina 16

Ajuntament de Tiana
Tot i que l’Ajuntament de Tiana es per-

sonarà com a acusació en el procés judi-
cial d’un cas d’abús sexual a un comerç
del poble, la família de la víctima no en

té prou i demana el tancament del local.
pàgina 19

per Pedro Jesús Fernández

D’on soc?
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El PSC de Tiana tria avui 
el cap de llista per a les municipals1

2 El final de les tancades 
d’immigrants és imminent

El barri de la Mina repensa 
el seu model educatiu

La Penya afronta el derbi 
al Palau en línia ascendent

El Filmets més ambiciós ja ha superat 
les xifres d’edicions anteriors

El + llegit línianord.cat

3

4
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Vist al Twitter

@punsix: Els @mossos publiquen la foto de
l’escànner de Sants on es veu aparentment
una granada. I versemblança en té. Era una
sivella de cinturó amb forma de granada.  

@Boncopdefail: L'espectacle de la justícia
espanyola és interminable. El Tribunal
Suprem canvia tres cops d'opinió en un
mes i acaba obeint la banca. 

#RidículSuprem

@324cat: 5.700 metges de família, pedi-
atres, odontòlegs i ginecòlegs estan con-
vocats a la vaga de cinc dies als CAP de
l'Institut Català de la Salut.

#VagaAlsCAP #EnsurtASants

No em cap al cap que algú pugui
mentir tranquil·lament negant
evidencies perfectament docu-
mentades i acceptades per la
premsa de tot arreu excepte per
la d’Espanya.

Les persones que vam ser el
Primer d’Octubre als col·legis
electorals vam veure què va pas-
sar, com es va comportar la poli-
cia, com va arribar amb un excés
de furgonetes per tal  d’atemorir
la gent i desfilant com si anessin
a lluitar en una guerra que només
ells sabien. 

Els que hi vam ser, molts,  ho
vam veure. Sabem que als col·le-
gis hi havia gent indefensa que
només es defensava tancant por-
tes i finestres quan podia i se-
ient a terra amb les mans alçades
manifestant-se pacíficament.  

Els observadors i la premsa
internacional també en van ser
testimonis,  ho van documentar i
ho van explicar als seus mitjans.

Només alguns, que precisa-
ment no hi van ser, continuen
negant les evidències. Només
puc suposar que no poden ac-
ceptar ni justificar de cap ma-
nera les accions que van tenir
lloc aquell dia ni la responsabili-
tat política que hi va tenir el seu
partit. 

Però senyors ministres, sà-
piguen que negar la realitat no
la fa desaparèixer.

Vostès no hi eren
per Teresa Calveras

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

La rosa amb espines i abelles
per Xavier Navarro

Ca l'Arnús és un parc, una
gran rosa i un regal per a tots
els badalonins. Però, com bé se
sap, totes les roses tenen espi-
nes i abelles disposades a picar
quan menys t'ho esperes.

En aquests moments estem
rebent les conseqüències d'a-
quells pactes que, en el seu mo-
ment, l'Ajuntament (aleshores
encapçalat per Maite Arqué) va
tancar per retenir el Parc de Ca
l'Arnús. Aleshores ens crèiem
que havíem aconseguit que el
parc fos intocable, que fos un lloc
sagrat. Però l'especulació eco-
nòmica segueix assetjant tot el
patrimoni que creiem intocable.

De mica en mica veiem
com el parc es va reduint subs-
tancialment en els seus metres
públics de verd: l'escola Lola
Anglada, l'Institut la Riera i
l'escola Artur Martorell hi han
tingut quelcom a veure. D'altra
banda, sembla que el parc co-
mença a ser una molèstia en el
dia a dia dels nous veïns dels
altíssims (massa i tot) edificis
que ocupen el lloc on hi havia
el camp del Badalona. Dema-

nen fumigar el llac romàntic
del Parc de Ca l'Arnús. En
aquest sentit, fa anys, hom
anhelava que aquella zona s'u-
tilitzés per ampliar Ca l'Arnús
- Can Solei. Però evidentment
no va poder ser, ja que aquella
zona va ser moneda de canvi
per a la família Arnús.

Per arrodonir-ho cal men-
cionar que existeix un projec-
te per modificar l'entrada de Ca
l'Arnús al pas de Sant Bru.
Mentrestant, la FAVB i els ve-
ïns segueixen treballant en
aquesta batalla atàvica per tro-
bar una solució.

Per més inri, si comparés-
sim el projecte del centre de
convencions (en l'època de
Joan Blanch) amb l'actual si-
tuació de Ca l'Arnús és proba-
ble que no hi trobaríem gaires
diferències.

Efectivament, Badalona
ens està quedant petita i ja no
sabem on col·locar-hi equipa-
ments d'interès general. És el
preu que hem de pagar per ser
(ara sí) la quarta ciutat en
nombre d'habitants. 

Safata d’entrada
Les millors
perles

El Tribunal  Europeu de Drets Humans (TEDH) ha conclòs que en
el judici contra Arnaldo Otegi i cinc altres dirigents abertzales
per pertinença a ETA es va vulnerar el dret dels acusats a un ju-

dici just. El motiu, segons el TEDH, va ser la falta de parcialitat de la
magistrada de l'Audiència Nacional que els va condemnar a presó.

Maria Dolores de Cospedal ha acabat pagant car els seus
contactes amb l’excomissari José Manuel Villarejo, la
persona que segurament encarna millor a Espanya les

clavegueres de l’Estat. Cospedal ha abandonat el seu escó al
Congrés després que també deixés l’Executiva del PP.

Un formatge que es ven a 10 euros als supermercats Mercado-
na ha estat escollit com un dels 16 millors del món durant els
premis World Cheese Award, que se celebren a la localitat

noruega de Bergen. El formatge l’elabora la formatgeria de Vallado-
lid Entrepinares a partir de llet pasteuritzada de vaca, ovella i cabra.

L’expresident del Reial Madrid Lorenzo Sanz ha estat con-
demnat a tres anys de presó i a una multa d’1,2 milions
d’euros per ocultar a Hisenda sis milions d’euros en les se-

ves declaracions de renda dels anys 2008 i 2009. Sanz ha rebut
una condemna menor perquè ja havia tornat part dels diners.

Astrònoms de Harvard creuen que el gran asteroide batejat
amb el nom d’Oumuamua podria ser d’origen artificial, enviat
per una “civilització alienígena” avançada. La investigació refor-

ça la teoria que ja van exposar l’any passat un altre grup d’astrònoms
de Harvard després que l’asteroide fos descobert des de Hawaii.
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Badalona

Badalona i Santa Coloma de
Gramenet sumen esforços per
impulsar un nou model energè-
tic. Els alcaldes d’ambdues ciu-
tats s’han reunit aquest dimarts
al recinte colomenc de Torribe-
ra amb els representants veïnals
dels municipis i han acordat
apostar per les energies renova-
bles i en contra de les línies de
Molt Alta Tensió (MAT).

En aquest sentit, tant l’alcal-
de de Badalona, Álex Pastor,
com l’alcaldessa de Santa Colo-
ma, Núria Parlon, s’han com-
promès a treballar conjunta-
ment pel soterrament de les lí-
nies i subestacions elèctriques.
També han acordat augmentar
el treball conjunt dels protocols
per lluitar contra la pobresa
energètica.

ACORD VEÏNAL
L’acord entre els ajuntaments,
d’alguna manera, ratifica l’ente-
sa que ja havien escenificat les fe-
deracions d’associacions de veïns
dels dos municipis a les jornades
veïnals estatals celebrades fa
dues setmanes a Badalona.

El president de la Federació
d’Associacions de Veïns de Ba-
dalona (FAVB), Julio Molina, ha
explicat al Línia Nord que l’ob-
jectiu d’aquesta aliança és coor-
dinar les seves accions i pro-

moure mobilitzacions en defen-
sa d’un nou model energètic a
ambdues ciutats. “Acabar amb el
monopoli de les elèctriques” i
“abaratir el rebut de la llum” són
dues de les seves demandes.

El portaveu de la Federació
d’Associacions de Veïns de San-
ta Coloma, Tomás Fernández, ha
assenyalat que a partir d’aques-
ta primera reunió amb els alcal-
des es redactarà un full de ruta
comú, el qual es portarà a les ad-
ministracions competents.

Les trobades entre ajuntaments i veïns seran periòdiques. Foto: Aj. Badalona

Badalona i Santa Coloma s’alien
per un nou model energètic
» Els dos ajuntaments acorden apostar per les renovables
» Els veïns volen intensificar el debat sobre les elèctriques

Les reformes a la Torre Codina
i al CACI, gràcies a la Diputació

PATRIMONI4La Diputació de
Barcelona aposta per la rehabi-
litació del patrimoni de Badalo-
na. Com a part d’un projecte per
preservar els referents arqui-
tectònics de la demarcació, la Di-
putació finançarà la reparació de
la coberta de la Torre Codina i la
millora de la planta baixa de l’e-
difici municipal CACI.

La iniciativa suposa una in-
versió de més de 23,5 milions
d’euros que permetrà 201 ac-
tuacions a les 12 comarques de

la demarcació, subvencionades
al 100% de l’import sol·licitat.

MÉS MUNICIPIS BENEFICIATS
El projecte de la Diputació be-
neficiarà, a més, altres munici-
pis del Barcelonès Nord. A San-
ta Coloma, per exemple, s’in-
vertirà en la remodelació del
Centre de Recursos Juvenils de
Mas Fonollar. Concretament,
es millorarà la instal·lació elèc-
trica i l’enllumenat, així com
l’accessibilitat a l’edifici.

La contractació de la parella
de Mañas, defensada pel SOC
POLÈMICA4La petició que va fer
el PP perquè la directora del Ser-
vei d’Ocupació de Catalunya
(SOC) comparegués al Parlament
per donar explicacions sobre la
contractació de la parella del re-
gidor d’ICV-EUiA, Álex Mañas,
no els va sortir com s’esperaven.

La directora del SOC, Mercè
Garau, va assegurar el 30 d’octu-
bre a la compareixença que la per-
sona contractada reunia les con-
dicions suficients per haver estat
seleccionada per sobre de la res-
ta de candidats i va negar que Ma-
ñas hi hagués pogut intervenir. 

El regidor del PP, Xavier
García Albiol, va assegurar en la
seva intervenció que les altres
dues candidates finalistes com-
plien més requisits que la que fi-
nalment va guanyar, ja que la pa-
rella de Mañas no té “cap expe-
riència en l’àmbit de medi am-
bient”, que era l’àrea tècnica on
s’havia de suplir la plaça.

Garau, però, va ressaltar que
la diferència de valoració entre els
candidats finalistes “no era sig-
nificativa” i que el SOC no tenia
per què conèixer la relació fami-
liar de la candidata amb el regidor.

El CRAD torna a funcionar
(amb un mes de retard)

SERVEIS4El Centre de Recursos
i Atenció a la Dona (CRAD) va
obrir el passat 30 d’octubre el ter-
mini d’inscripcions per als seus
cursos trimestrals, que haurien
d’haver començat fa un mes. El
regidor de govern, Rubén Gui-
jarro, ha explicat que el retard
s’ha produït perquè hi havia una
licitació de contracte paralitzada
des de fa mesos, perquè una de
les empreses el va portar al tri-
bunal de contractació de la Ge-

neralitat, que va ser qui va de-
terminar la seva paralització.

PRESSIÓ DE L’OPOSICIÓ
El darrer Ple municipal va apro-
var una moció presentada per
Guanyem Badalona en Comú
on es demanava que es tornés a
oferir la programació de tallers
del CRAD i que es comuniques-
sin, com més aviat millor, les da-
tes d’inici dels cursos a través de
tots els canals de l’Ajuntament.

Augusto Magaña
BADALONA

Última hora | Álex Pastor, candidat del PSC a les municipals
L’assemblea de militants del PSC de Badalona va escollir ahir l’actual alcalde Álex 
Pastor com a cap de llista dels socialistes per a les pròximes eleccions municipals. 

“Em sento fort, il·lusionat i esperançat”, va assegurar Pastor després de ser escollit.



9 | 

línianord.catPer a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 93 530 96 22 8 de novembre del 2018



| 10

línianord.cat Badalona8 de novembre del 2018

Badalona s’organitza pel dret
a l’habitatge assequible

EDUCACIÓ4Les AMPA de Ba-
dalona segueixen en peu de gue-
rra per accelerar les construc-
cions pendents. De moment,
han aconseguit el compromís
del govern municipal de cedir a
la Generalitat els terrenys per a
les escoles Ventós Mir i Badalo-
na Port abans del 30 de novem-
bre. Però FAMPAS, la federació
que aplega totes les AMPA de la
ciutat, encara té dubtes sobre la
nova proposta per a aquestes
dues escoles, que des de fa molts
anys esperen un nou edifici.

DUES ESCOLES-INSTITUT
A la darrera reunió de la Taula de
Construccions, el regidor d’E-
ducació, Jordi Subirana, va pre-
sentar a FAMPAS el nou projecte
que contempla la construcció
de dues escoles-institut, en lloc
de només escoles de primària. “A
l’hora de planificar a llarg termini
és millor un institut-escola”, as-
segura Subirana.

La proposta, a més, inclou un
canvi en el solar on s’haurà de
construir la nova escola Badalo-
na Port, que abans estava pro-
jectada al terreny de Can Badri-
nas i per a la qual ara es propo-
sa un terreny adjacent al centre
de la ITV. El president de FAM-
PAS, David Guerrero, assenya-

la que tot i que la iniciativa dels
instituts-escola “pot ser una
bona solució”, el canvi de terreny
pot significar “tornar una altra
vegada a l’inici” i endarrerir més
la construcció de l’escola. 

Subirana, però, assegura que
“el que endarreria la construcció
seria mantenir el terreny de Can
Badrinas”, ja que aquest solar no
és propietat de l’Ajuntament en
la seva totalitat, com sí que ho és
el que està al costat de la ITV. 

L’AMPA de Badalona Port es
reunirà amb Subirana el 12 de
novembre, per fer-li arribar la
seva valoració d’aquest nou em-
plaçament, que encara s’ha de
saber si està contaminat o no.

Pel que fa a l’escola Ventós
Mir, Guerrero ressalta que el te-
rreny habilitat té prop de 4.700

metres quadrats i representa
“un solar insuficient” en el qual
“és impossible fer una escola-
institut”. Subirana apunta, en
canvi, que “no hi ha cap cons-
tància” que el terreny sigui in-
suficient.

El regidor d’Educació reafir-
ma el compromís de cedir aviat
els terrenys a la Generalitat per-
què puguin entrar en els pres-
supostos de 2019.

COMENÇAR A PLANIFICAR
Des de FAMPAS demanen a més
començar a treballar ja en la
planificació de les matrícules
per al curs vinent, ja que la pro-
ximitat de les eleccions munici-
pals pot fer que sigui molt difícil
“tenir una interlocució amb l’ad-
ministració que doni resultats”.

FAMPAS es va reunir el 31 d’octubre. Foto: Twitter (@FampasBadalona) 

FAMPAS qüestiona els llocs on
es volen construir noves escoles

HABITATGE4Badalona avança
cap a noves formes de defensar
el dret a l’habitatge. Fa una set-
mana es va presentar a l’AV de
Bufalà la cooperativa de lloguer
assequible Omplim els Buits i
aquest dissabte, al mateix local,
tindrà lloc la primera reunió de
treball del Sindicat de Lloga-
ters i Llogateres de Badalona.

LLOGUER 35% MÉS BARAT
Omplim els Buits és una inicia-
tiva de la Confederació d’Asso-
ciacions de Veïns de Catalunya
(CONFAVC). El seu objectiu és
oferir habitatges amb un preu de
referència del 65% del preu de
mercat a aquelles persones que
no poden assumir els preus ac-
tuals. El projecte podria operar
a un total de 35 municipis en uns
mesos, segons la CONFAVC.

La cooperativa contacta amb
propietaris particulars d’habi-
tatges en desús per fer-ne ces-
sions a l’entitat i destinar-los a
lloguer assequible per 10 anys. A
canvi, els propietaris reben ser-
veis de gestió, rehabilitació i as-
seguren el cobrament del lloguer.

LLUITAR PER L’HABITATGE
Per altra banda, el 10 de novembre
començarà l’organització del Sin-
dicat de Llogateres i Llogaters a Ba-
dalona amb una trobada oberta a
tothom que vulgui participar-hi. A
la reunió inaugural es definiran les
línies d’actuació per “canviar l’ac-
tual model d’habitatge” i lluitar
contra l’especulació immobilià-
ria. La co-portaveu de la secció del
sindicat a Barcelona, Alexandra
Francès Reig, donarà suport a la
posada en marxa del projecte.
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El PSC surt al pas: els recursos per
als Serveis Socials no perillen

TRADICIÓ4Els cantants Álvaro
Soler i Blas Cantó i els Dj Wally
López i Brian Cross seran els
protagonistes del concert Hola
Nadal!, conduït pel presentador
Juanma Romero, que donarà el
tret de sortida a les festes de Na-
dal a Badalona el pròxim 1 de
desembre al passeig Marítim.

Abans dels concerts, la jor-
nada festiva comptarà amb di-
verses activitats, com l’encesa de
la il·luminació nadalenca de la
ciutat i de l’arbre de Nadal, que
aquest any, com a novetat, es po-
drà creuar pel mig per fer-se fo-
tos des de l’interior.

ON SÓN LES DONES?
El conjunt de propostes, però, no
han agradat a tothom. Guan-
yem Badalona en Comú ja ha
criticat “la poca sensibilitat de l’ac-
tual govern per garantir la pre-
sència de dones artistes”, ja que
al concert només hi actuen ho-
mes. A més, també ha anunciat
que estudiarà mesures legals per
“una possible divisió de contrac-
te” en la il·luminació de l’arbre de
Nadal i del Pont del Petroli.

Álvaro Soler
i Blas Cantó, 
concerts de Nadal

SERVEIS4El govern municipal
portarà l’adhesió al Contracte
Programa amb la Generalitat al
Ple ordinari de novembre. Així
ho ha anunciat a Línia Nord el
tercer tinent d’alcaldia, Rubén
Guijarro, que ha assegurat que es
portaran a aprovació tant l’ad-
denda de 2018 com la de 2019.

D’aquesta manera, responen a
les crítiques de part de l’oposició
(Guanyem, ERC, ICV-EUiA i PDe-
CAT), que havien destacat que la
signatura del contracte tenia com
a data límit el 31 d’octubre i que,
si no se signava, es podrien perdre
els diners que havien de servir per
fer possible la contractació de 25

nous professionals per als equips
bàsics dels Serveis Socials.

Guijarro ha explicat que el
govern municipal va pactar amb
la Generalitat l’extensió del ter-
mini per signar l’acord, ja que
s’havia endarrerit perquè “l’A-
juntament no compleix amb les
ràtios de personal de Serveis
Socials que la Generalitat esta-
bleix com a mínimes per adhe-
rir-se al contracte”.

El regidor ha assegurat que ja
s’ha publicat l’oferta pública de
contractació per incorporar les
quatre persones que fan falta per
complir amb els requisits.

El conveni permet la con-

tractació de treballadors socials,
educadors socials i administra-
tius, pagats el 34% pel consisto-
ri i el 66% per la Generalitat.

QUEIXES DELS TREBALLADORS
Per la seva banda, els treballa-
dors de Serveis Socials s’han
concentrat aquest dimecres da-
vant del Viver per reclamar “uns
serveis socials dignes” i l’aug-
ment de personal per pal·liar les
llistes d’espera de les persones
dependents. El sindicat IAC-
CATAC ha anunciat que porta-
ran aquestes reclamacions al
Ple i faran una vaga sectorial el
28 o 29 de novembre.El conveni amb la Generalitat se signarà aquest mes. Foto: Augusto Magaña
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4La Generalitat de Catalunya
s’ha proposat convertir l’Institut
Obert de Catalunya (IOC) en un
referent de la innovació educa-
tiva a Europa en l’àmbit de la for-
mació a distància i les noves
oportunitats. 
L’IOC, situat a l’avinguda del

Paral·lel de Barcelona i que té
12 anys d’història, és un centre
singular, atès que és l’únic cen-
tre públic d’ensenyament a dis-
tància de Catalunya en què no-
més s’imparteixen ensenya-
ments no universitaris per a
joves i adults. Ara, el Govern
crearà un decret per dotar-lo
d’una estructura organitzativa
i funcional pròpia adequada a
la seva singularitat i a les seves
necessitats.
El conseller d’Ensenyament,

Josep Bargalló, va anunciar el
mes passat la creació de l’es-
mentat decret durant una visita
a la seu central de l’institut. El

conseller, que va estar acom-
panyat pel director general de
Centres Públics, Josep González
Cambray, i per la directora ge-
neral d'Educació Infantil i Primà-
ria, Maria del Mar Camacho, va re-
marcar que “l’IOC no ha estat

encara estructurat com la Llei
d’educació de Catalunya dema-
na, a partir del decret”. “Per tant,
hem d’estructurar clarament què
és l’Institut Obert de Catalunya”,
va afirmar.  

La nova normativa establirà
les finalitats, les funcions i el pro-
jecte educatiu de l’IOC. Entre di-
ferents aspectes, regularà les fun-
cions dels òrgans de direcció, el
professorat i els corresponents
mecanismes i requisits d’accés.
També es concretaran els siste-
mes de provisió dels llocs de tre-
ball de professorat col·labora-
dor, figura que permetrà en gran
mesura donar cobertura a la va-
rietat i flexibilitat de l’oferta de
l’IOC.

MÉS DE 23.000 ALUMNES
L’IOC és un institut dedicat ex-
clusivament a la formació de
persones adultes a distància.
L’ensenyament i aprenentatge
es porta a terme mitjançant un
campus virtual basat en una pla-
taforma Moodle, anomenat cam-
pus IOC, que combina la potèn-
cia d’aquest programari amb el
Portafolis digital i la Secretaria

virtual desenvolupada especial-
ment per a l’IOC. 
L’IOC, que el passat curs va

comptar amb més de 23.000
alumnes matriculats –essen-
cialment persones adultes-, ofe-
reix ensenyaments diversos: ci-

cles formatius d’FP (en grau mit-
jà ho cursen un 17% dels alum-
nes i en grau superior un 40%),
batxillerat (més del 9% dels
alumnes), oferta formativa en
línia de l’Escola Oficial d’Idiomes,

graduat en educació secundària,
curs de preparació per a les pro-
ves d’accés d’FP, preparació per
a les PAU (Proves d’Accés a la
Universitat), certificat de com-
petència digital Competic3, així
com altres formacions especia-
litzades.
A més, cal tenir en compte la

popularització de les noves tec-
nologies, que ha provocat un
augment del prestigi i la deman-
da de la formació continuada.

UNA NOVA OPORTUNITAT
L’IOC permet a l’alumnat dispo-
sar d’una oferta flexible i varia-
da, segons les seves necessitats
i el temps disponible. Això per-
met formar-se a moltes persones
que d’una altra manera no tin-
drien accés als estudis, ja sigui
per raons econòmiques, per
raons de situació geogràfica o
per problemes de conciliació
horària i familiar. 

La millor formació a distància
» La Generalitat vol convertir l’Institut Obert de Catalunya en un referent europeu
» Un nou decret el dotarà d’una estructura pròpia adequada a la seva singularitat

www.ioc.xtec.cat

L’IOC és un centre
públic que ofereix 
estudis a distància

no universitaris 
per a joves i adults 

La nova normativa
regularà les

finalitats, funcions 
i el projecte 

educatiu del centre
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En aquest sentit, l’IOC és una
eina que afavoreix l’equitat i la llui-
ta contra la segregació escolar,
perquè és una nova oportunitat
per a molts alumnes. I és que
permet que aquells que per ho-
rari o per lloc on viuen no poden

fer uns estudis que desitgen hi
trobin la solució per cursar-los, si-
gui a l’hora que sigui, visquin on
visquin.
Amb tot, l’IOC és un institut

molt potent que ofereix servei a

gent que no ha acabat secun-
dària perquè l’acabi, així com a
gent que ha acabat secundària
i vol fer batxillerat però no el pot
fer per horari de treball. També
és una bona opció per a les per-
sones que volen formar-se en
llengua o per a les interessades
en graus concrets de formació
professional. 
En paral·lel, l’Institut Obert

de Catalunya també dona su-
port a molts centres presen-
cials, que durant l’any no po-
den oferir determinades ma-
tèries. Aquests estudiants –es-
tudiants visitants- poden com-
binar l’assistència al centre pre-
sencial amb els estudis a dis-
tància de l’IOC.
Amb tot, aquest centre ja

dona un servei molt gran que
ara la Generalitat vol potenciar,
amb l’objectiu que el país tingui
un institut de referència europea
en la formació a distància.<

4L’IOC va néixer l’any 2006 a partir de la
integració en un únic centre de tres projec-
tes existents en matèria de formació no pre-
sencial, gestionades des del departament
d’Ensenyament. 

L’objectiu d’aquella integració era impul-
sar l'oferta de noves activitats formatives i
nous ensenyaments demandats per la socie-
tat i potenciar el posicionament institucio-

nal de l’IOC arreu de Catalunya per conver-
tir-lo en un centre de referència.

Mirant al futur, en un món globalitzat i
de la Societat del Coneixement i de la Infor-
mació, l’IOC ha de tenir un paper rellevant
en un dels objectius principals del sistema
educatiu: la formació al llarg de tota la vida
de les persones aprofitant les Tecnologies de
la Informació i la Comunicació.<

Mirant al futur
» L’IOC va néixer el 2006 per impulsar l’oferta de noves

activitats formatives i ara s’adapta al món globalitzat  

L’IOC permet
formar-se a moltes
persones que d’una

altra manera no
ho podrien fer

www.ioc.xtec.cat
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POLÍTICA4Santa Coloma de
Gramenet comença a enllestir els
seus pressupostos per al 2019. El
Ple municipal va aprovar ini-
cialment els comptes de la ciutat
per al pròxim any en la sessió or-
dinària celebrada el 29 d’octubre.
La proposta, que entre altres
coses preveu nous ajuts per a
l’habitatge i incrementa la des-
pesa en manteniment de l’espai
públic, va comptar amb els vots
favorables del partit de govern,
el PSC, l’abstenció de SOM Gra-
menet i GE-ICV-EUiA i el vot
contrari de PP i Cs.

Entre les principals novetats
dels pressupostos de 2019 hi ha
les dues partides destinades a
fomentar l’accés a l’habitatge:
750.000 euros per a subvencions
al lloguer per als menors de 38
anys i 150.000 euros per incenti-
var el lloguer d’habitatges buits. 

Una altra de les mesures des-
tacades és l’increment en 655.000
euros de la inversió destinada a la

neteja viària, la recollida i elimi-
nació de residus. El manteniment
de la via pública i de parcs i jardins
s’incrementarà en 200.000 i
255.000 euros, respectivament. El
pressupost serà de 114.599.828
euros en total, un 11% més que el
del 2018.

CRÍTIQUES PELS AJUTS A L’IBI
Amb tot, des de SOM Gramenet
van criticar, a través d’un missat-
ge a Twitter, que dels 300.000 eu-

ros en ajudes per a la despesa de
l’IBI pressupostats el 2018 se n’han
repartit menys de 25.000 i només
han rebut l’ajuda 214 persones. El
govern municipal ha assegurat
que s’ha fet la publicitat d’aquests
ajuts pels canals adients i, per
tant, que aquesta no pot ser la raó
per la suposada baixa demanda. 

Per altra banda, Cs ha pre-
sentat al·legacions a les orde-
nances fiscals de 2018 per “fre-
nar la pujada d’impostos”.

El govern de Núria Parlon ha aprovat els comptes de 2019. Foto: Arxiu

Santa Coloma dona el primer
vistiplau als pressupostos
» El Ple municipal aprova inicialment els comptes del 2019

» Ajuts per al lloguer i més despesa en neteja, les principals partides

Apareixen pintades a
l’homenatge a Celestí Boada

MEMÒRIA4La placa d’home-
natge a Celestí Boada no ha durat
ni una setmana. El passat 1 de no-
vembre va aparèixer una pintada
negra a la placa que l’Ajunta-
ment havia instal·lat només qua-
tre dies abans per recordar la fi-
gura de l’exalcalde de Santa Co-
loma (1936-1938) que va ser afu-
sellat per les forces franquistes al
Camp de la Bota. “Avui els hereus
feixistes que el van assassinar
han defensat a la seva manera la
neutralitat de l’espai públic”, va
apuntar la formació local d’ERC
en un missatge a Twitter.

La placa commemorativa
s’havia descobert el passat 27
d’octubre a la casa on va viure Bo-
ada, en un acte que va comptar
amb la presència de la regidora de
Memòria Històrica, Petra Jimé-
nez, i amb el discurs de Montse-
rrat Boada, filla de l’exalcalde.

Des d’ERC (partit al qual per-
tanyia Boada) han valorat posi-
tivament “que finalment es dig-
nifiqui institucionalment la seva
figura”, però han assegurat que
continuaran reclamant que hi
hagi un espai destacat a la ciutat
en record de la seva figura.

Formació en oficis per
trencar amb la desigualtat

DONA4Una quinzena de dones
colomenques aprendran a realit-
zar feines que històricament han
ocupat homes. La segona edició
de l’itinerari Iria formarà dones de
la ciutat en fontaneria, electrici-
tat, construcció i automoció, amb
un programa de 150 hores que
tindrà lloc al Centre de Formació
i Treball.

A més dels tallers d’oficis, les
participants participaran també
en sessions de defensa personal i
un taller d’habilitats per a la pre-
venció i la seguretat personal.
L’encarregada d’aquestes forma-

cions en autoprotecció serà Iria
Fernández de Arroyabe, campio-
na d’Espanya de la modalitat de
kata i kumit de karate.

Les dones participants realit-
zaran també accions de sensibi-
lització en igualtat d’oportuni-
tats vers el trencament d’estere-
otips, així com sessions de coa-
ching i de recerca de feina.

El projecte de formació el
desenvolupa l’Ajuntament, a tra-
vés de l’empresa municipal Gra-
meimpuls, en el marc del projec-
te ‘Treball als barris’ del Servei
d’Ocupació de Catalunya (SOC).

Els Joves d’Esquerra Verda es
preparen per a les municipals
POLÍTICA4Santa Coloma va ser
el punt de trobada de les joven-
tuts ecosocialistes de Catalunya,
que van celebrar la seva Assem-
blea Nacional el 26 i 27 d’octu-
bre a la ciutat. Els Joves d’Es-
querra Verda (JEV) van aprofi-
tar la reunió per endreçar l’es-
tratègia de cara a les pròximes
eleccions municipals. La conso-
lidació de la confluència amb “els
comuns” ha sigut una de les lí-
nies polítiques aprovades.

VISITA D’URTASUN
L’eurodiputat d’ICV-EUiA Er-
nest Urtasun va participar en
l’assemblea i va destacar el lligam
de “la lluita municipalista” amb
l’europea, ja que “els verds estan
assolint importants victòries als
municipis més importants d’Eu-
ropa”. Urtasun també va aprofi-
tar la seva visita per donar suport
a Esther Garcia, la qual va ser es-
collida a l’assemblea com a nova
coordinadora nacional dels JEV. 

Successos | Detenen quatre joves per robar dins d’un vehicle
Els Mossos d’Esquadra van detenir el 29 d’octubre quatre joves per trencar el vidre d’un

vehicle d’una coneguda marca de cervesa i robar objectes del seu interior. El jutge va 
decretar llibertat amb càrrecs per tres dels detinguts (el quart era menor d’edat).

Part de l’oposició ha criticat l’acte vandàlic. Foto: Twitter (@SOMGramenet)

Santa Coloma
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PLE4L’Ajuntament de Sant
Adrià congela les seves taxes
per setè any consecutiu. El darrer
Ple municipal, que es va celebrar
el 29 d’octubre, va aprovar pro-
visionalment les ordenances fis-
cals per a l’exercici 2019, amb els
vots favorables del PSC, PDe-
CAT, ERC, ICV-EUiA i Cs i l’abs-
tenció de MES, Sant Adrià en
Comú i la regidora no adscrita
Fina López. Només hi van votar
en contra els dos regidors del PP.

D’aquesta manera, les taxes
a la ciutat es mantenen sense pu-
jades des de 2013. L’aprovació de
les ordenances fiscals, però, va
estar precedida per una moció
presentada per ERC (i pactada
amb el PSC)  en la qual l’Ajun-
tament de Sant Adrià es com-
promet a adequar els impostos
i les taxes als diferents nivells de
renda dels ciutadans, convertint-
los, així, en redistributius.

El Ple també va aprovar la in-
corporació d’una taxa específica

per als pisos turístics i una bo-
nificació de l’impost sobre cons-
truccions, instal·lacions i obres
(ICIO) per a les obres que in-
trodueixin punts de càrrega per
a vehicles elèctrics.

A més, els grups municipals
del PSC, PDeCAT, Sant Adrià en
Comú, MES, ERC i la regidora

no adscrita van votar a favor d’u-
na moció on es demanava que
s’utilitzi l’antic CAP de La Mina
per a l’habilitació de places pú-
bliques d’una residència de gent
gran i un centre de dia. El Ple va
acordar encetar un procés par-
ticipatiu per tal que els veïns pu-
guin opinar al respecte.

El Ple va aprovar la mesura. Foto: Twitter (@AjSantAdria)

Sant Adrià congela les taxes
per setè any consecutiu

» El Ple va aprovar provisionalment les ordenances fiscals del 2019
» El govern es compromet que els impostos siguin redistributius

L’Ajuntament implica els
ciutadans en la neteja viària

CAMPANYA4Sant Adrià vol
implicar la ciutadania en la ne-
teja dels carrers de la ciutat. Per
aquest motiu, l’Ajuntament ha
presentat la campanya ‘Així
m’agrada’, que impulsa la re-
collida selectiva de residus mit-
jançant elements de comunica-
ció al carrer i amb el suport d’in-
formadors que aconsellen els
ciutadans sobre bones pràcti-
ques de neteja.

La iniciativa també inclou
una campanya informativa amb

els paradistes del mercat d’en-
cants, per tal de reduir el volum
d’escombraries a la zona del
mercat dels dimarts. A més, vol
promoure també el llançament
de trastos i mobles vells els dies
establerts pel consistori, per tal
de mantenir net el carrer.

L’Ajuntament informa que  la
recollida selectiva de residus ha
augmentat un 5% respecte del
2017, però tot i això la ciutat en-
cara es troba per sota de la mit-
jana europea. 

CULTURA4Enfortir l’estima al
barri és l’objectiu principal de
l’exposició I Love La Mina. La
mostra fotogràfica, que forma
part de l’edició d’aquest any del
festival de fotografia documen-
tal DOCField Barcelona, es po-
drà visitar a la biblioteca Font de
La Mina des del 10 de novembre
fins al 8 de desembre.

I Love La Mina és una ex-
posició col·lectiva, coordinada
pel fotògraf Isma Monfort i el
projecte de dinamització comu-

nitària Desdelamina.net. La
mostra sorgeix d’una proposta
dels participants del taller Espais
Zombis, organitzat per IDEN-
SITAT el 2015, que van idear una
iniciativa per fer visible l’estima
per un territori tan estigmatitzat
com La Mina a través d’un petit
adhesiu repartit al barri.

L’exposició està formada per
un recull fotogràfic que vol re-
alçar “aspectes i sentiments po-
sitius sobre un barri ple de capes,
vivències i estigmes”, expliquen

a Desdelamina.net. A més, la
mostra també inclou una selec-
ció d’imatges d’Instagram en
les quals els veïns i les veïnes
comparteixen la seva experièn-
cia al barri i ressalten els senti-
ments de pertinença.

Finalment, a l’aparador de la
Biblioteca Font de La Mina es
projectarà també un vídeo on
s’han recollit els testimonis dels
creadors de la campanya I Love
La Mina, així com de diversos
veïns i veïnes del barri.

Sant Adrià fomenta la recollida selectiva. Foto: Twitter (@AjSantAdria)

Imatges que s’estimen La Mina

Sant Adrià Successos | Desmantellen dos punts de venda de droga
Els Mossos d’Esquadra van intervenir 10 grams de cocaïna i més de 80 grams d’he-

roïna en dos pisos de La Mina. A l’operació, que es va realitzar el 25 i el 31 d’octu-
bre, es van detenir quatre persones, dues de les quals han ingressat a la presó.

Es van repartir adhesius per promoure l’estima al barri. Foto: DOCField
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Demanen tancar un comerç
per un cas d’abús sexual

TIANA4Una plataforma veïnal
de Tiana ha convocat una con-
centració aquest diumenge 11 de
novembre a la plaça de la Vila
per denunciar un presumpte
abús sexual que hauria passat el
25 d’octubre en un petit establi-
ment comercial del poble.

En un comunicat, els pares de
la suposada víctima expliquen
que la seva filla hauria estat re-
tinguda per la força i agredida se-
xualment per un treballador de

l’establiment. A la noia li van
diagnosticar una luxació al braç
dret i una petita marca al llavi in-
ferior al reconeixement mèdic
posterior. La família va interpo-
sar dues denúncies, una d’elles la
mateixa nit dels fets.

L’Ajuntament de Tiana ha
anunciat que es personarà com a
acusació particular en la causa i
ha assegurat que ja han iniciat un
“exhaustiu seguiment de l’acti-
vitat de l’establiment per vetllar

per la seguretat de tothom”. La
família, però, creu que aquestes
actuacions no són suficients i ha
demanat el tancament de l’esta-
bliment. De fet, aquest va ser el
missatge que va expressar per-
sonalment la mare ahir al Ple.

Des de la plataforma recor-
den que fa més d’un any es va
acusar el propietari del mateix
establiment d’un delicte d’exhi-
bició de pornografia infantil que
encara està pendent de judici.

MONTGAT4Els ciutadans de
Montgat podran participar de
manera més directa en la polí-
tica local. L’Ajuntament ha
anunciat que ja ha començat el
procés per formar el Consell de
la Vila, que serà el màxim òrgan
de participació i deliberació ciu-
tadana al municipi i es consti-
tuirà abans que acabi l’any.

El Consell estarà format per
set representants de les asso-
ciacions, l’alcaldessa Rosa Fun-
tané, la regidora de Participació
Ciutadana Laura Ribot, repre-
sentants de tots els grups polí-
tics i vuit ciutadans que seran es-
collits per sorteig entre els ins-
crits al Registre Ciutadà.

El Plenari del Consell es reu-
nirà dues vegades l’any, com a
mínim, per debatre l’estat del
municipi. Aquest òrgan servirà
per demanar i rebre informació
sobre temes d’interès públic,
participar i deliberar sobre les
principals qüestions de política
municipal, elaborar propostes
sobre matèries de competència
municipal i proposar la creació
de comissions de treball, entre
altres funcions.

Aposta clara per
més participació
ciutadana

Concentració davant del comerç en qüestió. Foto: Twitter (@FeministaTiana)

Montgat | Tiana Tiana | Albert Sales, nou candidat del PSC a l’alcaldia
El passat 25 d’octubre els socialistes de Tiana van escollir Albert Sales com a cap de

llista per a les pròximes eleccions municipals. L’actual alcaldessa, Ester Pujol, va deci-
dir no repetir com a candidata perquè creu “fermament en la renovació de càrrecs”.
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La darrera actuació del base ar-
gentí de la Penya, Nico Lapro-
vittola (25 punts i 8 assistències),
va servir perquè l’equip sumés la
quarta victòria de la temporada
diumenge passat a la pista de
l’Estudiantes (69-83). A més, el
jugador de Morón va ser un dels
escollits per al cinc ideal i triat
com a MVP d’aquesta setena
jornada de la lliga Endesa ACB.

Juntament amb l’aler Shawn
Dawson (l’altre gran protago-
nista verd-i-negre en aquesta vi-
sita a l’Estu), Laprovittola va
aconseguir eclipsar l’efecte Gen-
tile (l’italià debutava amb l’e-
quip madrileny després d’arribar
lliure) i va ser el responsable
principal que els de Carles Duran
guanyessin al WiZink Center re-
muntant un primer parcial des-

favorable i que, per primera ve-
gada en més d’un any, els bada-
lonins presentin un balanç posi-
tiu de victòries-derrotes i es con-
solidin en una de les places que
donen accés a la Copa. Marko To-
dorovic i Luke Harangody van
ser dues figures clau a la pintu-
ra perquè l’equip capturés 16
rebots ofensius (gairebé tants
com els homes de Josep Maria
Berrocal van agafar en defensa).

L’equip voldrà mantenir el
seu bon moment de forma i, per
fer-ho, la Penya rebrà, demà
passat a partir de les sis de la tar-
da, la visita del Monbus Obra-
doiro, un equip que ha guanyat
un partit menys que el conjunt de
Duran. Els de Moncho Fernán-
dez, que en la darrera jornada
van derrotar el GBC, arribaran a
l’Olímpic amb els exverd-i-negres
Nacho Llovet i Albert Sàbat.

El base verd-i-negre, en una acció del darrer matx. Foto: Patricia Rojas

Un Laprovittola estel·lar lidera 
la quarta victòria de la Penya

» L’argentí, autor de 25 punts, va ser triat MVP de la setena jornada
» L’equip vol mantenir la seva bona dinàmica contra l’Obradoiro

L’Industrias es posa a prova 
visitant el Movistar Inter

Test de nivell per a
l’Industrias Santa
Coloma. Els d’Ós-
car Redondo visi-

taran, demà a dos quarts de set
de la tarda, la pista del Movistar
Inter, un equip que en aquesta
temporada s’està mostrant més
‘humà’ que de costum i només
suma dos punts més que els co-
lomencs en les primeres vuit
jornades de lliga.

Els colomencs, però, hauran
de mostrar la seva millor versió
lluny del Pavelló Nou, on només
han aconseguit guanyar un dels

tres partits que han jugat (6-9 a
la pista de l’O’Parrulo).

EXHIBICIÓ A CASA
El partit arriba després que l’e-
quip aconseguís la victòria més
còmoda del curs, divendres pas-
sat contra el Valdepeñas (9-4). El
conjunt de Ciudad Real es va
avançar en dues ocasions al pri-
mer temps, però els colomencs ja
van marxar al descans guan-
yant (3-2) i van rematar la feina
a la segona meitat. Ximbinha, au-
tor d’un hat trick, va ser el mà-
xim golejador del matx.

L’Adrianenc rep el Club Cisnes
de Pontevedra a la Verneda

Després d’aconse-
guir sumar tres dels
últims quatre punts
(empatant contra

el Torrelavega i guanyant a Ala-
cant contra l’Agustinos), l’A-
drianenc de Lorenzo Rueda vol
encadenar la tercera jornada se-
guida puntuant.

Per fer-ho, el conjunt de Sant
Adrià haurà de derrotar el cinquè
classificat de la Divisió de Plata,
el Club Cisnes de Pontevedra, un
equip que arribarà a territori lila
en plena forma, amb tres victòries
consecutives (la millor ratxa de la

categoria juntament amb la del lí-
der, el Barça B) després d’un co-
mençament de curs discret.

LA PRIMERA A DOMICILI
Els adrianencs afronten aquest
matx contra els gallecs amb la
moral alta després dels darrers
dos resultats, que inclouen la
primera victòria de la tempora-
da a domicili, diumenge passat al
Pitiu Rochel (23-24). Els de Rue-
da van dominar el partit de prin-
cipi a final, arribant fins i tot a ma-
nar en el marcador per quatre
gols en els primers minuts.

Les Tucans defensen 
el seu liderat a Tres Cantos

Les Tucans no volen
conformar-se amb
l’arrencada de curs
extraordinària que

estan protagonitzant. Les de Sant
Adrià, colíders de la lliga junta-
ment amb les Barcelona Tsuna-
mis, visitaran demà passat la
pista del Tres Cantos PC de la Co-
munitat de Madrid, un conjunt
que només ha jugat tres partits (té
pendent rebre el Vila-real). Les de
Ramon Marty són primeres amb

10 punts, després d’empatar el
passat dia 27 contra el Rubí.

DEBUT DE JACQUIE PIERRI
Precisament aquest darrer partit
va servir perquè el reforç de luxe
de les Tucans, la nord-america-
na Jacquie Pierri, debutés amb el
conjunt adrianenc. La jugadora
de Nova Jersey ha fet la transició
a l’hoquei línia després d’haver ju-
gat sempre a hoquei gel i es va es-
trenar amb un gol en el partit.

Pau Arriaga
BADALONA

Santa Coloma | La Fundació Grama empata sense gols contra el Prat
Un punt que permet escalar una posició. La Fundació Grama va empatar sense gols contra el Prat

diumenge passat i ara ocupa la dissetena posició del grup 5 de Tercera amb 12 punts. L’equip de
Santa Coloma es desplaçarà aquest diumenge a Terrassa per enfrontar-se al San Cristóbal.Esports
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Ara ja sense la pres-
sió de saber que el
comptador de vic-
tòries està a zero,
l’Snatt’s Sant Adrià

afronta el partit de demà passat
a les vuit de la tarda al Marina
Besòs contra el València Basket
amb l’objectiu de regalar la pri-
mera victòria del curs a l’afició.
Després de cinc jornades dispu-
tades, ja només queda un equip
que no hagi guanyat cap partit: el
Baxi Ferrol.

L’equip de Glòria Estopà es
veurà les cares contra unes de les
nouvingudes a la categoria. Les
llevantines però, són un conjunt
ple de jugadores amb experièn-
cia a la màxima categoria del bàs-
quet estatal femení i tenen al da-
rrere un projecte molt sòlid, que
volen consolidar a la Liga Dia.
Irene Garí, Rebeca Cotano, Ma-
ría Pina, Esther Díaz i Anna Gó-
mez són la representació local
d’un equip que s’ha reforçat es-
pecialment a la pintura amb
noms com Tamara Abalde, Joy
Adams o Tinara Moore. Preci-
sament aquesta darrera és, en el
conjunt de la temporada, la mi-
llor jugadora del conjunt de Ru-
bén Burgos. 

El conjunt taronja arriba a
Marina Besòs amb un balanç

positiu (tres victòries i dues de-
rrotes) i amb dos triomfs se-
guits: en la seva visita al Gipuz-
koa (62-65) i a la Fonteta contra
el Mann Filter (89-62).

LA PRIMERA, A LLEÓ
Les liles, doncs, voldran continuar
obtenint bons resultats després
d’haver-se estrenat a la lliga dis-
sabte passat a la pista de l’Em-
butidos Pajariel Bembibre (51-56),
a la província de Lleó.

Les liles, a més, van veure com
les locals començaven dominant
el matx i tenia una petita renda
(tres punts) al final dels primers
10 minuts que l’equip adrianenc

va saber capgirar per marxar al
descans guanyant per la mínima
(27-28) gràcies a un parcial que
va arribar a ser de 0-11.

Aquesta diferència es va man-
tenir durant el tercer quart, amb
un tram inicial lleonès i la res-
posta lila que va servir per enca-
rar l’últim període amb la matei-
xa renda favorable (42-43). Les
locals van tornar a prendre la ini-
ciativa en els darrers minuts,
però un triple de Meighan Sim-
mons (el recanvi d’Imani Wright)
i dos tirs lliures transformats per
Aina Ayuso després d’una falta
antiesportiva van servir per cer-
tificar aquesta victòria.

Un moment del primer triomf lila del curs. Foto: CBB

L’Snatt’s vol sumar la primera 
victòria a casa contra el València

BARCELONÈS NORD4La vuite-
na jornada de la Segona Divisió
femenina va deixar una victòria
i una derrota per als equips de la
comarca; el Seagull de Jordi Fe-
rrón va tornar a sumar de tres en
tres després del seu primer em-
pat, tot i que va haver de patir per
derrotar l’Igualada (0-1). Per la
seva banda, el Sant Gabriel va pa-
tir la segona derrota seguida en la
seva visita al Son Sardina (1-0).

Les gavines van treure el mà-
xim profit al gol que Mar Torras
va marcar al minut 24 contra un
conjunt igualadí molt sòlid que va
contrarrestar el potencial ofensiu
de les badalonines, que només en
un partit de la temporada s’ha-
vien quedat marcant només un
gol. Les de Ferrón defensaran el
seu colideratge diumenge a les 12
del migdia al Municipal contra el
Sant Pere Pescador.

Per la seva banda, les adria-
nenques perden una mica de
pistonada després de patir la se-
gona derrota consecutiva, aques-
ta última en el sempre difícil
camp del Son Sardina (1-0). Les
de José González, que ara ocupen
la sisena posició a la taula amb 11
punts, voldran capgirar la seva
mala dinàmica recent i, la pri-
mera oportunitat per fer-ho, serà
diumenge contra l’Espanyol B.

El Seagull manté
el ritme i el Sangra
perd pistonada

Un CF Badalona
enratxat juga
contra l’SD Ejea

Després d’encadenar
dues victòries per se-
gon cop a la tempora-
da, el CF Badalona vol

seguir retallant distàncies amb la
zona alta (l’equip és a dos punts
de l’Atlètic Balears, que marca el
play-off) i diumenge a les cinc de
la tarda tindrà una nova oportu-
nitat de fer-ho davant l’afició
contra l’Ejea. Els aragonesos arri-
baran a Badalona amb la moral
alta després d’haver trencat una
ratxa de set partits sense guanyar
contra el València Mestalla.

VICTÒRIA A ALCOI
El conjunt de Ramon Calderé vol-
drà obtenir el tercer bon resultat
de forma consecutiva després
del triomf de diumenge passat a
camp de l’Alcoyano (0-1). Cha-
copino, amb un cop de cap al mi-
nut 27 de la segona meitat.



Llibres Teatre

Rosalía és el fenomen musical de l’any.
En molt poc temps la cantant de fla-
menc de Sant Esteve Sesrovires ha
aconseguit fer arribar la seva música al
gran públic, a banda i banda de l’Atlàn-
tic. Ara, amb El mal querer (Sony Music,
2018), tothom li augura un gran èxit. Els
singles que ha anat avançant així ho in-
diquen: és un dels discos més esperats.

Música Pelis i sèries

El mal querer
Rosalía

Arriba el DOCfield Barcelona
El festival de fotografia documental DOCfield Barcelona, una
iniciativa de Photographic Social Vision, celebra una nova
edició entre el 8 de novembre i el 9 de desembre. Enguany
el festival ha escollit l’amor com a temàtica de les seves ex-
posicions, que estan repartides per gairebé una vintena de
punts de Barcelona, un a l’Hospitalet i un a Sant Adrià de Be-
sòs.  El festival programa diferents exposicions gratuïtes, visi-
tes guiades i una jornada per a professionals de la comuni-
cació. Alguns dels noms protagonistes d’aquesta edició 
són Isadora Kosofsky,  Maria Espeus o Nancy Borowick. 

S P I K E  L E E
La fitxa

QUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

Ser guionista i director de cinema
Una de les seves pel·lícules més populars és ‘Malcom X’

Famosos

Defensar la independència de Catalunya
Durant la presentació del film ‘Infiltrados en el KKKlan’ 

Les declaracions encenen Twitter
Opinions a favor i en contra del director de cinema

QUÈ HA FET?

Un pare absent, una mare infantilitza-
da, fills amb discapacitats i alcoholit-
zats i una àvia que els sosté a tots però
que, ara, està agonitzant. Aquesta co-
mèdia sobre una família al límit de la
dissolució ens mostra la nostra incapa-
citat, com a individus i societat, per
parlar d’allò que ens passa.
Al Teatre Romea de Barcelona.

L’omissió de la família Coleman
Claudio Tolcachir

Ja es pot gaudir d’aquesta pel·lícula,
una coproducció britànica i nord-ame-
ricana que fa una repassada biogràfica
a la figura de Freddie Mercury, el caris-
màtic frontmande Queen. El jove can-
tant coneix els altres membres de la
banda en un concert de la banda Smi-
le i comencen a forjar un dels grups
més populars i llegendaris de la història.

Bohemian Rhapsody
Bryan Singer

| Ant-man y la avispa
Marvel presenta l’adaptació a les principals consoles d’una de

les seves darreres pel·lícules. Ens posarem en la pell del superheroi.

El polèmic guionista i director de cinema Spike Lee ha
tornat a ser notícia per les seves opinions polítiques.
En aquest cas, l’americà s’ha declarat a favor de la in-
dependència de Catalunya en una entrevista que va
concedir al diari El Española finals del passat mes

d’octubre durant la presentació a Madrid de la seva
darrera pel·lícula Infiltrados en el KKKlan.En concret,
Lee va especificar que es considera un amant de Bar-
celona i de tot el que tingui a veure amb Catalunya. A
més, el cineasta va preguntar al periodista que el va
entrevistar quan se solucionaria el tema de la inde-
pendència i va afegir que la seva opinió era clara, ja

que es va posicionar clarament a favor que Catalunya
esdevingui independent. Aquestes declaracions no
van passar desapercebudes per la premsa ni pels
usuaris de les xarxes socials. De fet, a Twitter es va
obrir un debat amb diferents opinions a favor i en
contra de les declaracions del director de Malcom X.

No t’ho perdis

Viu en línia

Un viatge en el temps i en la memò-
ria. En aquesta novel·la, l’escriptor me-
xicà Álvaro Enrigue ens relata la histò-
ria d’una nació oblidada: l’Apacheria,
un territori entre Méxic i els Estats
Units que va ser independent durant
el segle XIX. Un relat de guerres, indí-
genes apatxes i el descobriment de la
pròpia identitat.

Ahora me rindo y eso es todo
Álvaro Enrigue
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Viu en línia

DISSABTE 10 DE NOVEMBRE
18:00 Partit de bàsquet corresponent a la vui-

tena jornada de la lliga Endesa ACB entre el
Divina Seguros Joventut i el Monbus Obra-
doiro. / Pavelló Olímpic.

AVUI 8 DE NOVEMBRE
20:30 La negra sombra és un espectacle produït

per la colomenca Cristina Muñoz (psicòloga
i psicoterapeuta) que compta amb el mes-
tratge del poeta Iñaki C. Nazabal, i amb el mú-
sic Daniel Felices. / Teatre Sagarra.

DEMÀ 9 DE NOVEMBRE
21:00 Demà es farà l’estrena de l’obra de tea-

tre anomenada Ésta no és la clásica comedia
de amor de Shakespeare, que explica la his-
tòria de la reina Esmeralda i les seves dues fi-
lles. / Teatre Sagarra.

DISSABTE 10 DE NOVEMBRE
20:00Partit de bàsquet corresponent a la sisena

jornada de la lliga Dia entre l’Snatt’s Feme-
ní Sant Adrià i el València Bàsquet Club. Les
liles busquen la primera victòria del curs a casa.
/ Pavelló Marina Besòs.

DIMARTS 13 DE NOVEMBRE
TardaUn cop més, els responsables del Polidor

han preparat una d’assessoria d’orientació la-
boral en la qual resoldran els dubtes dels jo-
ves de la ciutat. / Centre de producció cultu-
ral i juvenil Polidor.

DISSABTE 10 DE NOVEMBRE
21:00 Arriba el Correllegua a la vila. Els actes

arrencaran amb la lectura del manifest, se-
guiran amb una entrega de premis i també
es farà el concert del grup Pirat's Sound Sis-
tema. / Sala Pau Casals.

DIMECRES 14 DE NOVEMBRE
19:00 El secret de Christine Falls, de Benjamin

Black, serà el títol protagonista de la pròxi-
ma sessió del cicle Entre llibres. / Biblioteca
Tirant lo Blanc.

AVUI 8 DE NOVEMBRE
17:30 El neuròleg Francisco José Muñoz s’en-

carregarà de la conferència anomenada Neu-
rofisiologia sensorial, emmarcada en el cicle
TIMO. / Sala Albéniz.

Entre demà i dissabte se celebrarà una
nova edició de l’Aplec de Sant Martí,
amb l’elecció de la pubilla o la balla-
da de sardanes. / Ermita de St. Martí.

La vila es bolca per celebrar
un nou Aplec de Sant Martí

9 i 10 de novembre

Demà passat es farà un recorregut guiat
per la Santa Coloma que ens descriu
l’escriptor Josep Maria de Sagarra en
les seves memòries. / Museu Torre Ball-
dovina.

Un viatge per la Santa Coloma 
de Josep Maria de Sagarra

Dissabte 10 de novembre a les 11:00

Frankenstein i el Gòlem: dos monstres
de la cultura europea és el nom de la
xerrada que coordinarà el professor
d’estudis medivals Antonio Contre-
ras. / Espai Betúlia.

Antonio Contreras parla 
sobre Frankenstein i el Golem
Dimarts 13 de novembre a les 19:00

La contacontes Gisela Llimona coordina
la narració anomenada La castanye-
ra, per a infants que tinguin més de 3
anys. / Biblioteca Can Baratau.

Gisela Llimona coordina 
la narració ‘La castanyera’
Avui 8 de novembre a les 17:30

agenda@comunicacio21.com

Badalona Montgat TianaSant AdriàSanta Coloma
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